
15ورزش سال  سوم 
شماره962

یکشنبه 
1399 .12 .17
23رجب  7/1442مارس2021
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گزینه وزارت ورزش نبودم
تسنیم: رئیس فــدراسیون مـــوتورسواری 
و اتومبیلرانی گفت: اگر گزینه وزارت ورزش 
برای ریاست فدراسیون بودم، در همان دور اول 
رآی می آوردم. مازیار ناظمی پس از انتخابش 
به عنوان رئیس جدید فدراسیون موتورسواری و 
اتومبیلرانی اظهارداشت: انتخابات فدراسیون هم 
مانند رشته های اتومبیلرانی و موتورسواری کاملا 
مهیج برگزار شد. البته به دست آوردن اکثریت آرا 
برای مدیر بسیار خطرناک است، چون یک مدیر 
باید صدای منتقدان را نیز بشنود و همه جامعه را 
ببیند. خوشحالم که پس از فراز و فرودهای فراوان 
به من اعتماد شد و من از اعضای مجمع می خواهم 
که از من سوال کنند و پاسخ بخواهند. وی ادامه داد: 
فدراسیون موتورسواری و اتومبیلرانی وظایف مهمی 
در ورزش همگانی و مسائل اجتماعی و ملی برعهده 
دارد که می توان به حضور در بحران ها، ارتباط با 
صنایع، توسعه مهارت های اجتماعی، کاهش سوانح 
رانندگی و گردشگری اشاره کرد. رئیس جدید 
فدراسیون موتورسواری و اتومبیلرانی گفت: یکی 
از سازمان هایی که دوست داشتیم با آن تعامل 
برقرار کنیم، وزارت میراث فرهنگی و گردشگری و 
همچنین کانون های جهانگردی است. خوشبختانه 
همگرایی خوبی بین فدراسیون و این سازمان ها 
ایجاد شده ولی نیاز به توسعه زیرساخت ها داریم. 
ناظمی گفت: ما دستور ساخت 10 پیست در 1010 
دهکده را از وزیر گرفته ایم و در تلاش هستیم تا 
عقب ماندگی جدی در این بخش را با سرعت جبران 
کنیم. به اعتقاد من فدراسیون اتومبیلرانی گنجی 
پنهان است. وی تصریح کرد: حوزه موتورسواری و 
اتومبیلرانی حوزه های جذاب برای رسانه به حساب 
می آید و ما امیدواریم با توافق و تفاهم با شبکه ورزش 
بتوانیم چهره جذاب این رشته ها را به اسپانسرها 
نشان بدهیم. ناظمی در پایان در مورد انتخابات 
فدراسیون گفت: لابی و صحبت کردن بخشی از 
انتخابات است. من انتخاب مجمع بودم، چون اگر 
گزینه وزارت ورزش بودم در همان دور اول رای 

می آوردم.

خارج ازمستطیل سبز

 پله:  امباپه  می تواند 
وارث   من  باشد 

اسطوره فوتبال برزیل، مهاجــم تــیــم 
پاری سن ژرمن را وارث خود معرفی کــرد. 
»پله« در مورد بازی کیلیان امباپه، مهاجم تیم 
ملی فوتبال فرانسه و باشگاه پاری سن ژرمن 
صحبت کرد. این اسطوره برزیلی فوتبال جهان 
گفت: امباپه می تواند وارث من باشد و شوخی 
هم نمی کنم. سرعت و توانمندی زیادی در 
سبک بازی اش می بینم. امباپه سریع فکر 
می کند و رو به جلو است. وقتی توپ به او 
می رسد، می داند چه باید کند، کجا برود و 
چطور بازی کند تا بهترین راه حل پیدا شود. 
اینها خصیصه های مهم فوتبال امروز هستند.

خـــبر

د یـــد گــاه

در روزهای گذشته شاهد تغییرات در کادرفنی استقلال 
بودیم.  مورداصلی که در این میان مغفول است و به آن توجه 
نمی شود، استانداردجهانی است که »ثبات« نام دارد و منطق آن 
را توجیه می کند. در چند سال اخیر بارها و بارها نیمکت استقلال 
دچار تغییر شده و تنها تفاوت این فصل با فصول اخیر این است 
که در بخش بازیکنان تیم به شکلی مدیریت شد که بیشتر 
مهره ها حفظ شدند و این اتفاق مثبتی بود. تغییرات این نیست 
که بخواهیم بهتربودن کسی را اثبات کنیم. فرهاد مجیدی بعداز 
رفتن آندره آ استراماچونی سرمربی استقلال شد و عملکرد نسبتا 
خوبی داشت. رفتن او و آمدن فکری خیلی عجیب بود و از این 
دست اتفاقات تنها در ایران رخ می دهد. از سوی دیگر استقلال 
با فکری در رده سوم جدول ایستاد و اگر صبر و تحمل بیشتری 
در مدیران تیم وجود داشت مسلما برای استقلال بهتر بود. 
برکناری فکری بعداز چند ناکامی نشان می دهد جمع بندی لازم 
برای انتخاب او از سوی باشگاه استقلال انجام نشده بود. چون 
این مربی اگر مورد اعتماد کادرمدیریتی باشگاه بود باید فرصت 
بیشتری به وی داده می شود و مدیران باشگاه آستانه تحمل 
کافی را در مورد انتخاب خود نداشتند. در شرایط فعلی به نظر 
می رسد با توجه به شناخت فرهاد مجیدی از فضای استقلال، 
او این بخت و اقبال را دارد که موفق شود و احتمال بهترشدن 
شرایط وجود دارد. در این خلال تعجب همگان از این است که 
اگر قرار بود مجیدی سرمربی استقلال باشد، به چه دلیل از تیم 
جدا شد؟ اینکه محمود فکری عملکرد خوبی در نساجی داشت و 
به استقلال آمد، دلیل نمی شود که بخواهد در این تیم هم موفق 
باشد. کسانی که برای انتخاب سرمربی تیمشان ملاک های 
زیادی را در نظر می گیرند قطعا این موضوع را تشخیص می دهند 
که کیفیت ایده آل یک مربی در تیمی دیگر، الزامی ندارد که در 
تیم آنها نیز تکرار شود و نیاز به فردی برای هدایت تیم است که 
با شرایط باشگاه مطابقت داشته باشد. این مسائل بیشتر از این 
منظر اهمیت دارد که تیم در میانه فصل دچار مشکلات نشود که 
چاره ای جز تغییر سرمربی باقی نماند. باید کیفیت، استاندارد 
و سبک کاری سرمربی با اهداف باشگاه هم خوانی داشته باشد. 
مسائل زیادی هستند که به کادرمدیریتی باشگاه برمی گردد. 
باشگاه موظف است مسائلی از قبیل زمین تمرین، بازبودن 
پنجره نقل وانتقالات، پرداخت به موقع مطالبات بازیکنان و... 
را به درستی انجام دهد تا سرمربی و بازیکنان با تمرکز کافی و 
بدون کمترین دغدغه، به دنبال کسب موفقیت باشند. وقتی که 
مشکلات حاشیه ای در کنار تیم باشد، ناخواسته کیفیت تیم افت 
می کند و آن وقت سرمربی و بازیکنان نمی توانند خروجی مدنظر 
را ارائه کنند. این نیست که فقط یک گروه بخواهند تمامی کارها 
را انجام دهند و باید مراوده مناسبی میان تمامی اعضای باشگاه 

وجود داشته باشد.

مورد مغفول در تغییرات استقلال  

    پایان همکاری
خرمزی که در لیگ یک به کادرفنی آلومینیوم اضافه 
شده، پس از جدایی رسول خطیبی از ادامه همکاری با 
این تیم، به عنوان سرمربی موقت آلومینیوم انتخاب 
شد، اما او هم پس از دو بازی و باخت برابر سپاهان به 

پایان راهش با اراکی ها رسید.

        کنایه
علی کریمی کاپیتان پیشین تیم ملی با کنایه نوشت که 
مصاحبه های آخر علی نژاد است و همچنین به ورزشکاران 
دوپینگی در فدراسیون ووشو در زمان علی نژاد اشاره کرده 
و خواسته تا معاون وزیرورزش او را جدی نگیرد چون رزومه 

هر شخص بیانگر همه چیز است.

         اختلاف
ظاهرا اختلاف فرهاد مجیدی و جواد نکونام حتی 
بعداز گذشت مدت ها تمام شدنی نیست. دو بازیکن 
سابق استقلال که در سرمربیگری فعالیت دارند، برخورد 
سردی با یکدیگر داشتند تا نشان بدهند همچنان 

اختلاف شان پابرجاست و حرف شان یکی است!

ت
شــ

س نو
عک

حسن روشن پیشکسوت استقلال تهران 
تغییرات در  به دنبال  آبی پوشان  می گوید: 
کادرفنی اگرچه انتظارات زیادی دارند، اما باید 
صبور باشند تا بازیکنان زیرنظر فرهاد مجیدی 
به یک هماهنگی برسند. وی اعتقاد دارد:  همه 
توقع دارند استقلال به مقام قهرمانی در لیگ برتر 
برسد و مجیدی باید توقعات هواداران استقلال 

را برآورده سازد.
  فــکری از ســمت سرمربیگری تیم 

استعفا کرد و مجیدی جانشین او شد.
 همه توقع دارند استقلال به مقام قهرمانی در 
لیگ برتر برسد و مجیدی باید توقعات هواداران 
استقلال را برآورده سازد. مجیدی در زمان 
بازیکنی اش باهوش بود و از همه حساسیت ها 
و انتظاراتی که از وی وجود دارد باخبر است. 
محمود فکری برای استقلال زحمت کشید اما 
جو و فضای سنگینی که در صفحات مجازی 
علیه وی وجود داشت باعث برکناری اش شد. 
به هر عنوان او سرمایه باشگاه است و نباید 
بی احترامی به او صورت بگیرد. توهین به 
شخصی که کاپیتان تیم بوده به هیچ عنوان 
پسندیده نیست و چند صفحه مجازی دیدم که 
چنین رفتار زشتی داشتند که اصلا موردپسند 

نبود.
 انتخاب فرهاد مجیدی را چطور ارزیابی 

می کنید؟
پس از جدایی استراماچونی، مجیدی تنها 
مربی بود که حضورش در استقلال، هواداران را 
آرام نگه می داشت و آنها نیز مجیدی را پذیرفتند. 
استقلال در آن زمان خیلی خوب بازی می کرد 
و دیدار مقابل الشرطه در عراق یکی از بهترین 
بازی های استقلال بود. هواداران الان نباید 
انتظار تغییرات زیاد داشته باشند یا فکر کنند 
استقلال از این به بعد خیلی خوب بازی می کند. 
زمان قرارداد مجیدی با استقلال نشان می دهد 
کار اصلی او برای فصل بعد است. فرهاد مجیدی 
روی اصول خود پایبند است. مجیدی باید یک 
کادرفنی قوی داشته باشد؛ به خصوص مربی 

بدنساز که خیلی مهم است.
  در حـــال حاضر شرایط تیم را چطور 

می بینید؟
در مقطع فعلی باید پشت تیم بود تا خودش 
را پیدا کند. تغییر سرمربی در اواسط فصل فشار 
زیادی روی بازیکنان می آورد استقلال باید برای 

قهرمانی تلاش کند. 

گفــت و گــو
حسن  روشن: 
 »مجیدی« 

 باید توقعات 
را برآورده سازد

فوتبال داخلی
تسنیم: مدیرکل حقوقی وزارت ورزش و جوانان گفت: 
همزمان با اقداماتی که در وزارت ورزش صورت گرفت، در 
شورای پذیرش بازارسرمایه مراحل دیگر واگذاری دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس در حال انجام است. به گزارش پایگاه 
خبری وزارت ورزش وجوانان، مرتضی فلاح، مدیرکل حقوقی 
وزارت ورزش و جوانان درخصوص آخرین اقدامات صورت گرفته 
برای ورود دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به بازار سرمایه و 
ثبت تغییرات سرمایه دو باشگاه که توسط وزارت ورزش انجام 
شد، اظهارداشت: افزایش سرمایه دو باشگاه فرهنگی، ورزشی 
استقلال و پرسپولیس طی مصوبه مجمع عمومی فوق العاده 
مورد تصویب قرار گرفت. بعداز اینکه کار تشریفات قانونی 
افزایش سرمایه سرخابی ها انجام شد از طریق پذیرش ثبت 
شرکت ها آگهی روزنامه منتشر شد و عملا سرمایه دو شرکت 
افزایش پیدا کرد. وی افزود: همزمان با اقداماتی که در وزارت 
ورزش وجوانان صورت گرفت، در شورای پذیرش بورس مراحل 
دیگر واگذاری دو باشگاه استقلال و پرسپولیس درحال انجام 
است. افزایش سرمایه دو باشگاه یکی از اساسی ترین اقدامات 
صورت گرفته برای واگذاری سرخابی ها به بازار سرمایه بود. 
فلاح تصریح کرد: با توجه به اموال غیرمنقولی که به نام دو 
باشگاه شد، سرمایه استقلال و پرسپولیس افزایش پیدا کرد 
و این آمادگی وجود دارد که در بازار سرمایه سهام دو باشگاه 

عرضه شود.

بین الملل
 باشگاه یوونتوس هم وارد کورس بــرای جــذب مهاجم 
آرژانتینی منچسترسیتی شده است. سرخیو آگوئرو که هنوز 
قراردادش با منچسترسیتی تمدید نشده است، می تواند در پایان 
فصل جاری به عنوان بازیکن آزاد از جمع آبی پوشان منچستر 
جدا شود. شبکه تلویزیونی »مدیاسِت« ایتالیا خبر داد که باشگاه 
نتینی ملحق  یوونتوس هم به جمع مشتریان این مهاجم آرژا
شده است. طبق این گزارش، قهرمان ایتالیا بر این باور است 
که آگوئروی 32 ساله می تواند در کنار کریس رونالدو بر قدرت 
خط حمله یوونتوس بیفزاید. اخیرا نشریه انگلیسی »دیلی میل« 
هم مدعی شده بود در صورتی که خوان لاپورتا در انتخابات ریاست 
باشگاه بارسلونا به پیروزی برسد و باردیگر بر مسند ریاست این 
باشگاه تکیه بزند، سرخیو آگوئرو یکی از اهداف اصلی او برای 
تقویت ترکیب کاتالان ها خواهد بود؛ مهاجمی که رابطه خیلی 
خوبی با لیونل مسی دارد. در حال حاضر چهار باشگاه بارسلونا، 

پاری سن ژرمن، یوونتوس و اینتر با مهاجم 
پیشین اتلتیکومادرید در تماس هستند و 
علاقه  دارند تا در تابستان آینده او را به عنوان 
بازیکن آزاد به ترکیب خود اضافه کنند. 
سرخیو آگوئرو 32 ساله که از سال 2011 

در عضویت باشگاه منچسترسیتی است، 
تاکنون در 381 بازی آمار 256 گل زده را 
از خود با پیراهن این تیم انگلیسی به ثبت 
رسانده است. بهترین گلزن تاریخ باشگاه 
منچسترسیتی تاکنون به این تیم برای 
کسب 13 جام مختلف از جمله چهار 
قهرمانی در لیگ برتر انگلیس و یک 
انگلیس  جام حذفی  در  قهرمانی 

کمک کرده است.

فرزاد  آشوبی 
کارشناس  فوتبال  

محمد فنایی پیشکسوت داوری می گوید: سال هاست که کمیته 
داوران مشکل دارد و داوران از نظر روحی و روانی مشکل دارند و 

کسی پشت آنها نیست. 
 آینده

محمد فنایی پیشکسوت داوری درباره آینده پیش روی 
فدراسیون فوتبال اظهارکرد: اساسنامه ای که فیفا تصویب کرده 
در واقع فضا را باز کرده است، اما این اتفاق در کشور ما نمی افتد که 
اهالی فوتبال به پست های مدیریتی فوتبال برسند به این دلیل که 
نوع چیدمان مجمع و افرادی که در راس فدراسیون هستند طوری 
است که فضا مهیا نمی شود که فوتبالی ها به مدیریت ورود کنند. 
او ادامه داد: علی کریمی،  شجاع بود که برای انتخابات کاندیدا شد، 
اما خودش هم می دانست که انتخاب نمی شود. رئیس هیات ها با 
مدیران فدراسیون تعامل دارند و هماهنگی هایی انجام می شود 
که هر کدام سهم ببرند. فضا اینقدر متلاطم است که حتی اهالی 
فوتبال هم به فوتبالی ها رای نمی دهند. باید فضا طوری باشد که 

شاهد حضور فوتبالی های متخصص در راس هیات ها باشیم. 
  برنامه رئیس جدید 

او ادامه داد: رئیس جدید فدراسیون در صحبت هایش گفته 
است می خواهد برای پیشرفت فدراسیون گام بردارد و اولین 

مساله برای او راهیابی تیم ملی به جام جهانی است. آینه فوتبال ما 
حضور تیم ملی در جام جهانی است. در مرحله اول باید این مساله 
پیگیری شود تا این اتفاق به درستی بیفتد. فدراسیون بدهی های 
سنگینی دارد و باید ببینیم در زمینه اقتصادی چگونه گام بر 
می دارند. فدراسیون این بدهی ها را از فدراسیون قبلی ارث برده 
است. مدیران جدید باید به اجماع برسند که چگونه این پول باید 
تهیه شود. فدراسیون باید در تلاش باشد سیستمی  را به وجود آورد 
که باشگاه ها و فدراسیون بتوانند درآمدزایی داشته باشند. جزو 
کشورهای نادر در دنیا هستیم که هیچ باشگاهی درآمدزایی ندارد. 
در ضعیف ترین کشورها هم این اتفاق می افتد اما ما در کشورمان 
این درآمدزایی را نمی بینیم. برخی درآمدها مثل حق پخش های 
تلویزیونی به تیم ها نمی رسد. تا زمانی که دولت، مجلس و مسئولان 
رده بالا کشور نخواهند این حق پخش ها پرداخت نخواهند شد. 
تا وقتی که دولت و مسئولان ورزش این مساله را پیگیری نکنند 
فدراسیون نمی تواند این مبالغ را از صداوسیما دریافت کند. اگر 
بخش خصوصی نتواند از فوتبال درآمد کسب کند، ادامه نخواهند 
داد. کشور های حرفه ای از حق پخش و وجود قوانینی مثل کپی 
رایت درآمدزایی دارند اما در ایران این منابع درآمد وجود ندارند. تا 
وقتی که آیین نامه های داخلی ما تغییر نکنند این مشکلات وجود 

خواهند داشت.
  وضعیت داوری 

فنایی در خصوص مشکلات داوری گفت: سال هاست که 
کمیته داوران مشکل دارد و داوران از نظر روحی و روانی مشکل 
دارند و کسی پشت آنها نیست. هرکسی مدیریت فدراسیون را در 
دست می گیرد می گوید حق و حقوق داوران را خواهیم داد و از 
آنها حمایت خواهیم کرد اما چون فوتبال در کشور ما تابع برخی 
مسائل خارج از فدراسیون است این حرف ها عملی نمی شود. هر 
چقدر رئیس فدراسیون قوی باشد وقتی فشار ها از جانب مقامات 
بالاتر زیاد باشد نمی توان کار زیادی در فوتبال انجام داد. این فشار ها 
باعث می شود  فدراسیون نتواند مقاومت کند. داوری ما مشکلات 
زیادی دارد اما تا وقتی که کلاس های آموزشی داوری، کمیته 
داوران منسجم و دپارتمان قوی نداشته باشیم وضعیت تغییری 
نمی کند. همچنین باید از داورانی مثل فغانی حمایت شود و آنها را 

به عرصه های جهانی وارد کنیم. 

مهدی علی نژاد در پایان رأی گیری در انتخابات ریاست 
فدراسیون موتورسواری و اتومبیلرانی و پس از انتخاب مازیار 
ناظمی به عنوان رئیس جدید این فدراسیون اظهارداشت: به 
مازیار ناظمی و از سایر نامزدها که با رعایت اخلاق در مجمع 
شرکت کردند، تبریک گفته و تشکر می کنم. فدراسیون 
اتومبیلرانی 13 ماه با سرپرست اداره شد. من در مجمع 
سالیانه این فدراسیون گفتم که در بخش همگانی و قهرمانی 
نیاز به کار بیشتر وجود دارد و ظرفیت این فدراسیون بیشتر از 
حد فعلی است و معتقدم روزهای خوبی را در این فدراسیون 
شاهد خواهیم بود. وی افزود: رقابت در حال حاضر تمام شده و 
فضای فدراسیون باید توام با رفاقت و همدلی باشد تا موفقیت 

حاصل شود. علی نژاد تصریح کرد: شاهد رقابت نزدیکی در 
انتخابات بودیم و مازیار ناظمی در دوردوم با 25 رأی به عنوان 
رئیس فدراسیون انتخاب شد. اتومبیلرانی و موتورسواری 
ظرفیت های مغفول زیادی دارد که هنوز از بالقوه به بالفعل 
تبدیل نشده است. اتومبیلرانی و موتورسواری رشته های 
بسیارجذابی هستند که با آحاد مردم سرکار دارند. علاوه بر 
این می توانند در بخش های قهرمانی و حرفه ای فعال باشند 
و درآمدزایی کنند. معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانان درباره عملکرد ورزش ایران در سال 
99 عنوان کرد: با وجود کرونا سال بسیار سختی را پشت سر 
گذاشتیم که با هیچ سال دیگری قابل مقایسه نیست. ورزش 

ما از شیوع این ویروس آسیب جدی دید و ما تلاش کردیم 
که این آسیب را به حداقل برسانیم. علی نژاد ادامه داد: ما در 
سال 99 شاهد بازگشایی اماکن ورزشی و راه اندازی 20 لیگ 
قهرمانی بودیم. همچنین اردوهای تیم ملی از شهریورماه دایر 
شد تا کسب سهمیه های المپیک با مشکل مواجه نشود. تیم 
فوتبال پرسپولیس نیز برای دومین بار در سه سال گذشته 
نایب قهرمان آسیا شد. امیدواریم در 6 ماهه دوم سال 1400 
با گسترش واکسیناسیون شرایط ورزش کشور بهتر شود. وی 
درباره برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال گفت: انتخابات 
فدراسیون فوتبال یکی از بهترین مجامع انتخاباتی ما بود. 
تعداد اعضای مجمع زیاد شده بود و همین موضوع باعث شد 
رقابت نزدیکی بین نامزدها شکل بگیرد. تلاش وزارت ورزش 
این بود که مجمع انتخاباتی فدراسیون فوتبال بدون حاشیه 
و کاملا آزاد برگزار شود. اگر کسی هم در پایان به خاطر تعداد 

آرا ناراحت شد، ما آن را جدی نمی گیریم.

مهدی علی نژاد

»اتومبیلرانی« ظرفیت های مغفول زیادی دارد

لیگ برتر  هفدهم  هفته  دیدارهای  همه  آرمان ملی: 
روزگذشته در حالی برگزار شد که تیم پرسپولیس مقابل 
صنعت نفت متوقف شد، اما دیگر مدعیان این فصل موفق به 

برتری مقابل حریفان خود شدند. 
توقف پرسپولیس

پرسپولیس در آبادان مهمان صنعت نفت بود که در پایان 
90 دقیقه گلی را برای هیچ یک از دو تیم در بر نداشت. تیم 
میزبان با توجه به آشنایی با جو محل برگزاری مسابقه، بازی 
را بهتر شروع کرد. نفتی ها با توپ رسانی خوب به کاپیتان شان 
یعنی ریکانی حتی دو بار تا آستانه گشودن دروازه پرسپولیس 
پیش رفتند، اما حاصلی برایشان در بر نداشت. پرسپولیسی ها 
هم برخلاف دیدارهای قبلی که با بازی روی زمین اجازه 
نفس کشیدن را از رقبا ربوده بودند، نتوانستند در نیمه نخست 
کار چندان خاصی انجام دهند تا دو تیم با تساوی راهی رختکن 
شوند. نفتی ها در نیمه دوم حملات زهردارتری انجام دادند 
و در همان دقایق ابتدایی چندبار حملاتی را از سمت راست 
خط دفاعی پرسپولیس پایه ریزی کردند. در ادامه شاگردان 
گل محمدی با پاس های متوالی توپ و میدان را در اختیار 
گرفتند اما بازی جنگنده بازیکنان صنعت نفت مانع گلزنی 
آنها شد. یکی از نکات تاکتیکی جالب این مسابقه گرفتارشدن 
چندباره پرسپولیسی ها روی نفوذهایی بود که در چند دیدار 
قبلی با استفاده از آنها موقعیت های خطرناکی خلق کرده بودند. 
دقایق پایانی نیز شاهد حملات متناوب از هر دو تیم بودیم. 

آبادانی ها بیشتر با استفاده از حرکات خالقی فر و طالب ریکانی 
به دنبال یافتن راهی برای گشودن دروازه حریف بودند و آن 
سوی میدان، شاگردان گل محمدی بیشتر بر ارسال از جناحین 
و اوت های بلند وحید امیری متمرکز شده بودند. در واپسین 
لحظات بازیکنان پرسپولیس فشار بی امانی را روی دروازه نفت 
گذاشته و مرتب توپ را به محوطه این تیم می کشاندند که البته 

نتیجه ای در بر نداشت.
 برد تراکتور

تیم فوتبال تراکتور  میزبان نساجی بود که این دیدار با نتیجه 
دو بر یک به سود تراکتور به پایان رسید. نساجی با عملکرد 
خوب بازیکنانش موفق شد دقیقه 12 گل نخست بازی را به ثمر 
برساند و از تراکتور پیش بیفتد. بازیکنان تراکتور برای جبران 
گل خورده تلاش کردند که محمد عباس زاده در یک شرایط 
سخت گل تساوی را به ثمر رساند. داور سه دقیقه وقت اضافه 
برای نیمه اول در نظر گرفت که تیموری در این دقایق اضافه 
گل دوم تراکتور را به ثمر رساند و این نیمه با نتیجه دو بر 
یک به سود تراکتور به پایان رسید. در نیمه دوم تا دقیقه 56 
تراکتور بازی را در اختیار داشت ولی بعداز آن نساجی در چند 
موقعیت خطرناک ظاهر شد و موقعیت های جدی ایجاد کرد 
که با درخشش اخباری روبه رو بود. خطیبی با تغییر در ترکیب 
تیم خود باعث شد دفاع تراکتور بهتر شود و بازی بیشتر در 
میانه های میدان پیش برود. داور 6 دقیقه وقت اضافه برای 
نیمه دوم در نظر گرفت که در نهایت بازی با نتیجه 2 بر یک 

به سود تراکتور تمام شد.
 برد پرگل سپاهان

دیدار حساس آلومینیوم و سپاهان در حالی آغاز شد که 
دو تیم از همان دقایق ابتدایی بازی با ارائه یک بازی هجومی 
و به دور از ترس برای گلزنی برنامه داشتند. در این بین این 
سپاهان بود که روی اولین حمله جدی خود در دقیقه 15 
توسط محبی به گل رسید. سپاهان که به وضوح بازی را خوب 
آغاز کرده بود در ادامه بازهم به حملات خود ادامه داد و حدود 
10 دقیقه بعد روی یکی از آنها این بار توسط سجاد شهباززاده 
به گل رسید. سپاهان به نظر در همان نیمه نخست برتری خود 
را قطعی کرده بود اما گل ثانیه پایانی مهدی حسینی برای 
آلومینیوم کار را پیچیده کرد تا در نیمه دوم بازی با اختلاف 
حداقلی آغاز شود. شروع نیمه دوم اما با بازی طوفانی شاگردان 
محرم نویدکیا همراه بود، تنها 3 دقیقه بعداز آغاز بازی پس از 
یک ضدحمله، ایرانپوریان روی محبی خطا کرد تا اخراج شود 
و میزبان 10 نفره شود اما در ادامه ضربه ایستگاهی حاصل از 
همان خطا تبدیل به گل شد تا سپاهان دوباره اختلاف را به دو 
گل افزایش داده باشد. خلعتبری که گل سوم را به زیبایی به 
ثمر رسانده بود چند دقیقه بعد پی ریزی گل چهارم سپاهان 
را هم کرد تا زمینه ساز گل چهارم این تیم توسط شهباززاده 
شود. سپاهان که در ادامه بازی را کنترل می کرد در دقایق 
پایانی بازی دوبار دیگر توسط اسماعیلی فر به گل رسید تا 
برتری 6 بر یک برای این تیم رقم بخورد. بدین ترتیب سپاهان 
با برتری پرگل در این بازی و کسب 3 امتیاز و با توجه به تساوی 
پرسپولیس برابر صنعت نفت آبادان، مثل پرسپولیس 34 
امتیازی شد اما تنها به دلیل تفاضل گل کمتر در همان رتبه 

دوم باقی ماند.
 برد  استقلال 

در ادامه دیدارهای هفته هفدهم لیگ برتر فوتبال استقلال 
میزبان فولادخوزستان بود و در پایان با نتیجه یک بر صفر به 
برتری دست یافت تا فرهاد مجیدی در بازگشت به استقلال 
شوک مثبتی به آبی پوشان وارد کند و این تیم تا حدودی از 
بحران خارج شود. امیر ارسلان مطهری دقیقه 82 از روی نقطه 
پنالتی زننده تک گل آبی پوشان بود تا این تیم با 30 امتیاز در 
رتبه سوم باقی بماند. فولاد هم با 26 امتیاز از رده چهارم تکان 

نخورد.
 سایر دیدارها

در دیگر دیدارهای هفته هفدهم لیگ برتر تقابل گل گهر- 
مس رفسنجان و جدال سایپا- نفت مسجدسلیمان با تساوی 
بدون گل به پایان رسید. شهرخودرو با 2 گل پیکان را شکست 
داد و در آخرین دیدار هفته تیم  ذوب آهن مقابل ماشین سازی 

به برتری 2 بر صفر دست یافت. 

پرسپولیس متوقف شد، اما صدرنشین ماند

استارت »فرهاد« با پیروزی؛ جشنواره گل شاگردان »محرم« 

محمد فنایی

سال هاست که کمیته داوران مشکل دارد


